
Vandaag is de laatste dag dat het mogelijk is om de internetconsultatie in te vullen over het 
verbod op het fokken, showen en houden van Sphynxen, naaktkatten. Daar wil ik als 
DIERENARTS en sphynxenfokker graag gebruik van maken. Al einde jaren 90 heb ik een 
aantal jaren in het bestuur gezeten van de Rexcatclub van Felikat waar ook de sphynxen 
onder gebracht zijn. Ik had toen net een Devon Rex en een sphynx kater gekregen. Het 
waren geweldige jongens! Aanhankelijk en super sociaal naar elkaar en naar mensen en 
andere dieren. Zeer leergierig en ook heel aanwezig. In de eerste 10 jaar dat ik als 
dierenarts aan het werk was, had ik minder tijd om te fokken. De laatste 8 jaar heb ik weer 
met veel plezier het fokken opgepakt en prachtige resultaten gehaald. De afgelopen 2 
nestjes waren echt geweldig om mee te maken en daarna veel mensen blij kunnen maken 
met een gezond gefokte sphynx. Helaas is er een organisatie die het het fokken met 
bepaalde rassen wil verbieden. Soms hebben ze gelijk, zoals het fokken met katten die 
genetisch een afwijking dragen waardoor ze korte pootjes hebben ( Bambino sphynx) en dus 
niet kunnen springen of aangeboren afwijkingen aan het kraakbeen kunnen krijgen ( 
Scottisch Folds) waardoor deze katten al op jonge leeftijd pijn hebben met lopen. Dit is zeer 
terecht. 

De argumenten dat de sphynxen verboden moeten worden zijn oa dat ze meer risico op 
verbranding hebben omdat ze geen haren hebben. Maar veel honden met witte oren en 
neuzen en zeker paarden met witte bles verbranden ook heel snel? Ook deze dieren worden 
door hun eigenaar ingesmeerd tegen zonnebrand. Toch worden de meeste sphynxen binnen 
gehouden en is het helemaal niet aan de orde. Mijn katten werden de eerste keren dat ze in 
de zon konden zitten in de kattenren, inderdaad ingesmeerd maar de katten met een 
donkere huid, werden donkerder en waren niet gevoelig voor zonnebrand. Wij moeten ons 
zelf toch ook insmeren om geen kanker te krijgen en als dierenarts wijzen wij de eigenaren 
met katten met witte aftekeningen aan neus en oren er tegenwoordig ook op dat ze beter 
deze katten kunnen beschermen omdat het uiteindelijk vaak kanker aan de neusspiegel en 
oorranden kan veroorzaken.  

Er zou ook geschreven zijn dat ze meer allergieën hebben, maar je ziet het bij deze dieren 
goed maar ik ken meer huiskatten in mijn praktijk met allerlei vormen van allergie maar dat 
valt inderdaad minder op. En ze zouden meer oorontstekingen hebben, maar ze hebben 
meer oorsmeer maar echt niet meer oorontstekingen maar helaas nemen veel dierenartsen 
niet de moeite om onder de microscoop goed te kijken of er oormijt of ontstekingen aanwezig 
zijn. Ze zien zwart oorsmeer en gelijk wordt er een therapie ingezet voor oorontsteking. 
Gelukkig worden er steeds meer trainingen en bijscholingen gegeven om onder de 
microscoop te leren kijken naar parasieten en infecties met bacteriën en gisten, maar het 
gros van de dierenarts doet dit helaas nog niet. Sphynxen hebben nu eenmaal oorsmeer dat 
door het gebrek aan haren iets meer in de oren blijft zitten. Maar meer oorontstekingen is mij 
nog nooit opgevallen. Dan zouden we  alle honden met hangoren en vooral de labradors 
maar moeten gaan verbieden, want als er 1 ras veel en zeer hardnekkige oorontstekingen 
heeft, dan zijn zij dat wel!  

Verder zouden ze gevoeliger zijn voor verwondingen aan de huid, maar deze katten worden 
helemaal niet buiten gelaten en vechten dus ook nauwelijks. De grootste problemen zie ik in 
de praktijk met de huiskatten die buiten lopen en vaker vechten. Zij komen binnen met de 
grootste abcessen aan de kop, achterpoten en staarten. En ZIJ hebben toch echt haren die 
hen dan zouden moeten beschermen? En deze problemen zien we niet bij sphynxen. als 
een kater de poes dekt, dan ZIE je wel krassen, maar deze zitten er ook bij katten met haar 
na een dekking, alleen die ZIE je niet. Abcessen heb ik daar nog nooit gezien overigens.  

 



Omdat ze geen vacht hebben, zouden ze hun temperatuur niet goed kunnen regelen en 
lopen meer risico op luchtweginfecties. Toch kunnen de sphynx moeders de temperatuur 
prima regelen als zij net als andere katten de mogelijkheid zouden krijgen om de kittens in 
een holletje ze leggen en ze kunnen ze dan prima warm houden. Helaas vinden wij het erg 
moeilijk om deze poezenmoeders te vertrouwen. Als ze zo in een holletje liggen, hebben als 
fokker geen zicht op de kittens. Dus worden ze onder de rode lampen gelegd. Toch vinden 
poezenmoeders dit verschrikkelijk. Ze proberen ze altijd onder te graven. Een huiskat legt 
ook het liefst haar katten die in de stro waar een perfecte thermoregulatie te creëren is. Veel 
fokpoezen met haar, verplaatsen de kittens, tegen de wil van de fokker in, vaak naar een 
donkere hoek of soms onder de dekens en dat proberen we als fokker dan weer tegen te 
houden door ze in een kittenkooi te verplaatsen zodat moeders niet met de kittens kunnen 
slepen. Ik zie steeds vaker dat de fokkers die de sphynxen de juiste omstandigheden bieden 
om hun kittens in te krijgen, helemaal niet veel extra verwarming nodig hebben. Overigens 
geldt dit voor alle hondenfokkers ook. Bijna iedere hondenfokker gebruikt rode lampen om de 
juiste temperatuur in het nest te waarborgen. Maar helaas is dit ook eigenlijk het gevolg van 
hoe wij onze honden fokken, dat heel ver van de natuur af staat vergeleken met wolven.   

Ik heb bij mijn sphynxen en bij andere fokkers van sphynxen nooit meer luchtweginfecties 
gezien dan bij andere rassen. Ik heb vele Maine Coon en Brits kortharen gezien, maar ook 
andere raskatten die regelmatig tobben met niesziekte. Dit is vaak toch zo dat de infectiedruk 
hoog is doordat er te veel katten in de cattery lopen en daardoor de stress onderling hoog is. 
Ik denk dat er geen bewijs te krijgen is dat sphynxen meer niesziekte oplopen dan andere 
raskatten. 

En helaas geven de fabrikanten van de vaccins ook toe dat de laatste 30 jaar er maar 
minimale aanpassingen gedaan zijn aan de vaccins door geldgebrek. Dit zorgt er voor dat de 
vaccinaties die wij aan de moeders geven, de kittens soms onvoldoende beschermen.  De 
katten die uit de asielen komen zijn hier ook veel vaker daar slachtoffer van helaas. Ook daar 
is de infectiedruk hoog en de stress bij de jonge kittens ook.  

Toch zijn goede fokkers echt wel bezig om te voorkomen dat de kittens niesziekte krijgen. De 
fokpoezen van goede fokkers zijn doorgaans goed gevaccineerd in tegenstelling tot de 
mensen die met een gewone huiskat een keer een nestje willen. We weten dat de 
vaccinatiegraad onder huiskatten helaas heel laag is, onder de 30%! 

  

En als derde argument is het zo dat ze geen snorharen hebben en daarmee kleinste 
aanraking niet kunnen voelen en ze hun snorharen gebruiken om te communiceren. Maar 
mijn sphynxkatten communiceren vooral met hun oorstand en lichaamshouding en stand van 
de staart. Met of zonder haar : ze maken zich prima duidelijk als ze boos, angstig of tevreden 
zijn! Ze hoeven zich ook niet in het donker te redden, maar we weten dat het oriënteren in de 
ruimte niet alleen door de snorharen gebeurd, maar ook door alle andere zintuigen. Mijn 
eigen sphynxen lopen in het schemer nergens tegenaan, in ieder geval.  

 

Al met al, kan ik de argumenten om dit ras te verbieden niet goed begrijpen en wil ik 
hiertegen bezwaar maken! 

Natuurlijk begrijp ik mensen die vinden dat katten een vachtje moeten hebben, maar deze 
katten hebben ook minuscule haren en voelen daardoor echt heel zacht.  

Maar het zijn relatief gezonde dieren die zich prima lenen om in huis te houden.  



Het is eigenlijk een geweldig ras en het zou zo jammer zijn als dit allemaal in de toekomst 
verboden wordt. 

Ik zou graag uitgenodigd willen worden om mijn argumenten persoonlijk toe te lichten!


